
J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 
Készült: Szentistván nagyközség képviselı-testületének 2010. november 26. napján 
megtartott nyilvános ülésén. 
 
Helye: Polgármesteri Hivatal tanácskozó terme 
 
Jelen vannak: Koncz József polgármester, Dobóné Koncz Judit alpolgármester, Aranyosi 
Imre, Kampel Lászlóné, Kiss Lajos és Ördög Jakab képviselık. 
Tanácskozási joggal meghívott vendégek: Tóth Imréné dr. jegyzı, Koncz Mártonné aljegyzı, 
Juhászné Sánta Zsuzsanna pénzügyi csoportvezetı, Galambos Lajosné óvodavezetı, valamint 
Nyeste Józsefné nem képviselı bizottsági tag. 
Távolmaradását elızetesen bejelentette: Dr. Béres Imre Sándor képviselı  
 
 

I. NAPIREND ELİTT 
 
Koncz József polgármester köszönti a megjelenteket és megállapítja, hogy az ülés 
határozatképes. Jegyzıkönyv vezetésével megbízza Koncz Attiláné Tanner Zsuzsanna 
elıadót. Jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Aranyosi Imre és Ördög Jakab képviselıket.  
Koncz József polgármester az ülés napirendjét szóban ismerteti, melyet a képviselı-testület 
tagjai 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadott. 
 
 

N A P I R E N D 
 
Tárgy:           Elıterjesztı 
1./ Tájékoztató az önkormányzat három-negyed éves gazdálkodásáról       Koncz József 
javaslat a 2010. évi költségvetési rendelet szükség szerinti módosítására  polgármester 
 
2./ Javaslat az önkormányzat 2011. évi költségvetési koncepciójára  Koncz József 
           polgármester 
 
3./ Indítványok, javaslatok 
 
 - Javaslat az óvoda Alapító okiratának módosítására 
 - Az óvoda minıségirányítási program értékelésének jóváhagyása 
 
Zárt ülésen: 
 
 - Javaslat Arany János programban résztvevı gyermekek támogatására. 
 

II.  NAPIREND TÁRGYALÁSA 
 
1./ Tárgy: Tájékoztató az önkormányzat három-negyed éves gazdálkodásáról, javaslat a 
2010. évi költségvetési rendelet szükség szerinti módosítására. 
Elıterjesztı: Koncz József polgármester 
 
 
(Az elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
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Koncz József polgármester elıadja, hogy a napirendi pontot a pénzügyi-gazdasági bizottság a 
szerdai ülésén megtárgyalta, felkéri Kampel Lászlóné elnököt, hogy ismertesse a bizottság 
állásfoglalását. 
 
Kampel Lászlóné Pénzügyi-gazdasági bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság 
megtárgyalta az elıterjesztést és módosítás nélkül javasolja a képviselı-testületnek 
elfogadásra az önkormányzat három-negyed éves gazdálkodásáról szóló tájékoztatót és a 
2010. évi költségvetési rendelet módosítását is. 
 
Koncz József polgármester szóbeli kiegészítésében elmondja, hogy a számokból jól látható, 
hogy az elızı évekhez hasonlóan takarékos gazdálkodását folytattak az önkormányzat 
intézményei. Ennek ellenére, ha a három-negyed év áttekintésre kerül, látható, hogy a 
zökkenımentes gazdálkodás érdekében  évközben fel kellett használni a rendelkezésre álló 10 
millió forint pénzmaradványt, értékesítésére került 10 millió forint összegő értékpapír és 
hosszú lejáratú hitel felvételét is eszközölni kellett. Emlékezteti a jelenlévıket, hogy a 
betervezett pályázatok közül nem valósult meg mindegyik vagy áthúzódik a következı évre. 
Ebbıl következett, hogy a felhalmozási célú kiadásokat a mőködésre kellett fordítani. Ez intı 
jel lehet a következı évekre. 
 
Mivel javaslat, hozzászólás nem érkezett, Koncz József polgármester szavazást 
kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül a 
három-negyed éves gazdálkodásról szóló tájékoztatót jóváhagyólag tudomásul vette és 
meghozta soron következı rendeletét: 
 

SZENTISTVÁN NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA Képvisel ı-testületének 
14/2010. (XI.29) önkormányzati rendelete 

 
A 2010. évi költségvetésrıl szóló 3/2010. (III.1.) önkormányzati rendeletének 

módosítására 
 
(A rendelet szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva) 
 
2./ Tárgy: Javaslat az önkormányzat 2011. évi költségvetési koncepciójára 
Elıterjesztı: Koncz József polgármester 
 
(Az elıterjesztés szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva) 
 
Koncz József polgármester felkéri Kampel Lászlóné Pénzügyi-gazdasági bizottság elnökét, 
hogy ismertesse a bizottság állásfoglalását az elıterjesztéssel kapcsolatban. 
 
Kampel Lászlóné Pénzügyi-gazdasági bizottság elnöke tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a 
bizottság 3 igen, 1 nem szavazattal, tartózkodás nélkül elfogadta az iparőzési adó mértékének 
emelését 1,8%-os mértékben. A bizottság 4 egyhangú igen szavazattal javasolja, hogy a 
koncepcióba kerüljön bele a közbiztonság javítása. 

Állásfoglalás: A Pénzügyi-gazdasági bizottság a megszavazott módosításokkal együtt  
javasolja elfogadni a képviselı-testületnek a 2011. évi koncepciót. 

 



 3 

Elıadja, hogy a bizottsági ülésen elhangzott a Falu-tv önfinanszírozóbbá tételére szóló 
javaslat is, melyet a bizottság 2 igen és 2 nem szavazattal nem fogadott el. Kéri, hogy a 
képviselı-testület térjen vissza a közeljövıben ennek a javaslatnak a megtárgyalására. 
 
Koncz József polgármester megköszöni a bizottság elnökének tájékoztatóját. 
 
Képviselıi hozzászólások 
 
Dobóné Koncz Judit képviselı elsı kérdése, hogy az önkormányzatnak évente mennyibe 
kerül a Falu-tv finanszírozása. Másik kérdése, hogy az iparőzési adó 1,5%-ról 1,8%-ra való 
emelése mennyi bevételt jelent az önkormányzatnak.  
 
Aranyos Imre képviselı elmondja, hogy a bizottsági ülésen tárgyalták az adók be nem 
fizetésébıl származó kintlévıség összegét, ami tudomása szerint 16 millió forint. Javaslata, 
hogy a képviselı-testületnek foglalkoznia kell ezzel a témával, mert ez nem kevés összeg. 
 
Kiss Lajos képviselı iskolaigazgatóként a 2010. november 16-án megtartott polgármesterek 
értekezletérıl szóló összefoglalás gyermeklétszám csökkenésével foglalkozó 9. pontját nem 
teljesen érti, hiszen már annyiszor átbeszélték ezt a témát. Elmondja, hogy sajnos a javaslat 
egy irányba fog menni, hiszen a jelenlegi létszám is aggasztó. Tiszabábolnán 37 gyermek, 
Borsodivánkán 58 gyermek jár iskolába. Ezek az adatok mindent elmondanak. A 
polgármesterek értekezletén is elhangzott az a tény, mely szerint a Tiszai vonalon mőködı 
iskolák választás elé kényszerülnek hamarosan. A négyesi polgármester asszony utalt arra, 
hogy máshová is el tudja helyezni az iskolába járó 9 gyereket. Úgy gondolja, hogy a tanév 
végéig rendezett a helyzet, de mi lesz a következı tanévben. Az az érzése, hogy a tagiskolák 
vezetıi és a polgármesterek  is „homokba dugják a fejüket”. Az iskola részérıl mind a három 
településen - amit az anyagi lehetıségek megengednek -, mindent megtettek. 
Gondolatébresztınek szánja ezeket a szavakat, hogy ne akkor kelljen majd dönteni, amikor a 
költségvetés nagy részét már elvitte a tagiskolák fenntartása. El kell mondani, hogy 
Tiszabábolnáról a napokban távozott egy három gyermekes család, de nem a pedagógiai 
program miatt, hanem mert nincs a környéken munkalehetıség. Nem érti, miért az 
intézményvezetıknek kell kidolgozni a következı évre szóló költségcsökkentı 
intézkedéseket. Példának elmondja, hogy Tiszabábolnai intézmény fenntartása 37 gyermekkel 
és 7 dolgozóval már egyáltalán nem gazdaságos. Ez a tény már magáért beszél, itt milyen 
költséget csökkentsen még. 
 
Aranyosi Imre képviselı utalva a négyesi polgármester asszony mondatára érdeklıdik, hogy 
miért ı helyezi el a gyerekeket. Nem a szülı dönthet ebben a kérdésben? 
 
Kiss Lajos képviselı válaszában elmondja, hogy felajánlhatja az önkormányzat a gyermekek 
utaztatását és nem kerül pénzébe senkinek.  
 
Kampel Lászlóné képviselı mindig elszomorodik, amikor a gyermekekrıl megy a „meccs”. 
Úgy veszi észre, hogy más területen nem ilyen kiélezett a helyzet, mint az oktatásban. A 
koncepcióval kapcsolatban elmondja, hogy nagyon meg kell nézni az elkövetkezendı 
idıszakban, hogy mi az ami kötelezı és háttérbe kell szorítani a vállalható feladatokat. 
Javasolja, hogy a költségcsökkentés érdekében ne legyen pedagógusnapi köszöntés, 
köztisztviselıi nap, ne kerüljön megrendezésre az idısek napja, se a falukarácsonyi ünnepség. 
Az a véleménye, hogy a Falu-tv finanszírozása sem azok közé a feladatok közé tartozik, amit 
az önkormányzatnak feltétlenül fel kell vállalnia.  
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Az a kérése, hogy a közeljövıben térjen vissza a testület erre a kérdésre és vizsgálják meg 
konkrét számokkal a Falu-tv fenntartásának költségeit. Ehhez a gondolatához kapcsolódva 
jegyzi meg, hogy egyetértett az iparőzési adó mértékének emelésével, de a bevételt ebben az 
anyagi helyzetben nem biztos, hogy a „szórakozásra” kell fordítani. Kérése, hogy a 
megszorítások, a létszámleépítések, a takarékos gazdálkodás minden intézményre 
vonatkozzon. 
 
Válaszadás: 
 
Koncz József polgármester válaszában elmondja, hogy a Falu-tv bevétele és kiadása a 
SZKULTINFO költségvetésébe van beépítve. Jelen idıszakban készítik el az intézmények a 
költségvetéseiket, ennek elkészülése után látható majd kibontva a Falu-tv gazdálkodása, az 
esetleges költségcsökkentı lehetıségek és ekkor kerül döntéshelyzetbe a képviselı-testület. 
Emlékezteti a jelenlévıket, hogy a KTV eladásakor a lakosság részérıl érkezett igény a Falu-
tv mőködtetésére. Elmondja, hogy szeptember 30-i állapot szerint készült el a kintlévıségek 
kimutatása. Azóta történtek befizetések, de a tapasztalata az, hogy évek óta magas ez a mutató 
és feladat lesz ennek csökkentése. Két oldala lesz a következı évi költségvetésnek. Egyrészt a 
költségcsökkentı tényezık megtalálása, valamint a bevételt növelı tételek felkutatása. Az 
elıterjesztésben számszerősítve van, hogy a következı évben mennyivel csökken az 
önkormányzat bevétele. Tény, hogy a gyermeklétszám csökkenésével kevesebb az 
igényelhetı normatíva és az intézményeket ezáltal nagyobb mértékben kell támogatni. 
Természetesen az a cél, hogy minél tovább fennmaradjon az oktatási társulás és a 
késıbbiekben, - amennyiben megszőnik - ezek a gyerekek ide járjanak iskolába. Ismerteti, 
hogy Tiszabábolnán 5 elsı osztályos és 8 második osztályos gyermek tanul külön pedagógus 
irányításával. Jövıre elkerülhetetlen, hogy ezek az osztályok összevonásra kerüljenek és 
ezeket a lépéseket elıre meg kell tervezni. Erre utal a polgármesterek értekezletén 
megfogalmazott 9. pont. Elmondja, hogy november 18-án a Belügyminisztériumban egy 
tájékoztatón vett részt, ahol utaltak arra, hogy a kistelepüléseknek az okozza a nagy 
problémát, hogy mindenáron fenn akarják tartani az oktatási intézményeiket. Ebbıl adódóan 
gondot okoz a finanszírozás és elıtérbe kell kerülni a kötelezı feladatoknak. Már bizottsági 
ülésen is elmondta, hogy az ún. 6/3-as és ÖNHIKI támogatások megszőnnek és egy másik 
fajta támogatási rendszert fognak létrehozni. Jelenleg még beadásra került a 6/3-as pályázat és 
remélhetıleg ebbıl képzıdik bevételi forrás. Elıadja, hogy elkezdte a közüzemi szerzıdések 
áttekintését. A szabadpiacon megjelent több szolgáltató, aki kedvezı áron kínálja az áruját. 
Úgy érzi, hogy ebbıl is lehet tartalékot képezni. Példának elmondja, hogy az áram fogyasztás 
az intézményeknél  és a közvilágításnál 500000kW/év, amennyiben szerzıdésmódosítással 2 
forintot meg lehet spórolni kW-ként az egy évben 1 millió forint megtakarítást jelent. 
Folyamatosan érkeznek az ajánlatok és meggyızıdése, hogy foglalkozni kell az 
áttekintésükkel. Elmondja, hogy az önkormányzat évente 1,8 millió forintot fizet azért, hogy a 
közvilágítási lámpákat karbantartják. Meglepıdve tapasztalta, hogy az iskola a 
főtéskorszerősítés megvalósításával egyidejőleg kötött egy 12 évre szóló hıszolgáltatási 
szerzıdést, amelynek terhe az elmúlt évben 6,7 forint volt. Ez kétségbeejtıen magas összeg és 
ehhez képest az iskola gázenergiájának felhasználása évente kb. 2 millió forint. Ezeknek a 
szerzıdéseknek folyik a felülvizsgálata. Sokat könnyítene az önkormányzat pénzügyi 
helyzetén, ha ezt a hıszolgáltatási szerzıdést hitellel ki lehetne váltani, mert a dokumentumok 
alapján még kb. 10 évig 60 millió forintot kellene fizetni. A bevételek növelésével 
kapcsolatban sok lehetısége nincs az önkormányzatnak. ezért elkerülhetetlen az iparőzési adó 
mértékének növelése. Dobóné Koncz Judit képviselı kérdésére elmondja, hogy az adó 
mértékének növelése kb. 3-3,5 millió forint plussz bevételt jelent az önkormányzatnak.  
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Kiss Lajos képviselı iskolaigazgatóként elmondja, hogy az ember igyekszik jó gazdája lenni 
az intézményének. A hıszolgáltatási szerzıdést nem az iskola kötötte, hanem az 
önkormányzat. Saját és a kazánfőtı jegyzetei alapján ismerteti, hogy a főtéskorszerősítés elıtt 
az iskola gázenergia fogyasztása évenként 50000m3 volt. Az új rendszer óta 21000-22000m3. 
Látható, hogy a felére csökkent a fogyasztás és ennek a függvényében kell vizsgálni ezt a 
szerzıdést. A havi számlák nem érkeznek meg az iskolához, azokat az önkormányzat kezeli.  
 
Koncz József polgármester elmondja, hogy akkor tudnak az önkormányzatok jobb pozícióba 
kerülni, ha minél többen lépnek fel egy-egy szolgáltatóval szemben. Véleménye szerint 
keresni kell az újabb lehetıségeket, mert az önkormányzatnak magának kell ezeket 
megtalálnia. 
 
Mivel több kérdés, javaslat nem hangzott el, Koncz József polgármester szavazást 
kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı határozatát: 
 
Szentistván nagyközség Önkormányzata képviselı-testületének 
90/2010. (XI.26.) számú határozata 
 
Tárgy: Szentistván nagyközség Önkormányzatának 2011. évi költségvetési koncepciója. 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testülete a 2011. évi költségvetési koncepcióját, a 
költségvetés tervezési feladatait az alábbiakban határozza meg: 
 
1./ A nevelési-oktatási intézmények költségvetését a Társulásban résztvevı önkormányzatok 
polgármesterei által közösen kialakított állásfoglalás alapján kell elıkészíteni, és az érintett 
települések képviselı-testületeinek együttes ülésén elfogadott határozat alapján épül be a 
költségvetési rendeletbe. A Szennyvíz-üzemeltetı Társulás költségvetése a Társulás 
szabályzataiban meghatározott módon meghozott döntés alapján épül be a költségvetési 
rendeletben. 
 
2./ A Polgármesteri hivatalnál dolgozó köztisztviselık személyi juttatása a 2010. évi 
zárólétszám alapján, és a Köztisztviselıkrıl szóló törvényben kötelezıen meghatározott 
mértékben tervezhetı, az állami költségvetésben meghatározott illetményalappal számolva.  
 
2/a. A Munka Törvénykönyve hatálya alá tartozók,  és Kjt. hatálya alá tartozó munkavállalók 
részére 6 eFt/fı/hó étkezési hozzájárulás tervezhetı.  
2/b. A Polgármesteri Hivatalnál tervezhetı a munkába járás költsége tömegközlekedési 
eszközzel, a legszükségesebb mértékben képzés, továbbképzés költsége. 
2./c. A Polgármesteri Hivatal által kezelt szakfeladatokon tervezhetı a jelenlegi 4 fı Munka 
Törvénykönyve hatálya alá tartozó munkabére,  a rendszergazdai,  valamint a Védınınél 
takarítási feladatok ellátására megbízási díj.  
2./d. Állományba nem tartozók juttatása címén kell tervezni a képviselık, alpolgármester  
tiszteletdíját, és az alpolgármester költségátalányát.  
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3./ A szociális és egészségügyi feladatok személyi juttatásának tervezése: 
 
3./a  A megfelelı szakfeladatokon tervezhetı a rendszeres személyi juttatás a Védını, az 1 
fıfoglalkozású, szociális alapellátást végzı dolgozó részére, a közalkalmazotti törvényben 
jelölt címen és mértékben.  
3./c Tervezni kell az iskola egészségügyi ellátást az OEP finanszírozásnak megfelelı 
mértékben. A tervezésnél azt a célt kell kitőzni, hogy a védınıi feladatok OEP 
finanszírozásból származó bevétele finanszírozza a védınıi feladatellátás kiadásait. 
 
4./  A járulékok tervezése a jogszabályi elıírásoknak megfelelıen történjen. 
 
5./ Dologi kiadások tervezése 
 
5./a. A Polgármesteri Hivatal által kezelt feladatoknál a dologi kiadások az elızı évek 
gyakorlatának megfelelıen, részletesen történjen. A tervezés alapja az elızı évi teljesítés, és 
csak külön indokolással lehet több, mint a 2010-es eredeti elıirányzat. A karbantartást és kis 
értékő tárgyi eszköz beszerzést tételesen kell tervezni, egyidejőleg rangsort felállítani. A 
településüzemeltetési feladatokat az általános, rendszeresen elıforduló üzemeltetési 
feladatokra vonatkozóan kell megtervezni. Egyéb kiadásokat csak a legszükségesebb 
mértékig, kiküldetés a szükséges mértékig és a képviselı-testület döntésének megfelelıen.  
 
5./b. Legkésıbb az év elsı felében át kell tekinteni a szolgáltatói szerzıdéseket (villany, gáz, 
hıszolgáltatás, világításkorszerősítés, stb.) és elıkészíteni, hogy legalább a 2012-es évre 
minél kedvezıbb árakkal lehessen a szolgáltatást igénybe venni, vagy annak ellenértékét 
kedvezıbb konstrukciókkal teljesíteni. 
 
5./c. A dologi kiadások tervezésekor javaslatot kell készíteni, mely feladatok láthatók el 
közfoglalkoztatási program keretében, és számolni azzal, hogy a közfoglalkoztatási 
pályázatban dologi kiadásokra is kérhetı támogatás. 
 
6./ Szociálpolitikai kiadások 
 
A mindenkor hatályos szociális igazgatásról szóló törvény és a jelenleg hatályos helyi  
önkormányzati rendeletek figyelembe vételével kell tervezni.  
 
7./ Átadott  pénzeszközök 
 
7./a. Tervezni kell - a meglévı megállapodásokon alapuló -  többcélú, polgárvédelmi 
társuláshoz átadott pénzeszközt, a központi ügyeleti hozzájárulást, a TÖOSZ tagdíjat, Arany 
János tehetséggondozó programot, Bursa Hungarica ösztöndíjat, a Tisza-tavi  
Hulladékgazdálkodási társulásnak átadandó pénzösszeget, a díjkompenzációt. 
 
7./b. Civil szervezetek támogatása 
A korábbi gyakorlatnak megfelelıen a civil szervezetek által leadott igények külön-külön 
történı elbírálásával kerüljön sor a támogatásukra. 
 
7./c.  A közmővelıdési feladatokat ellátó SZKULTINFO Kft támogatásának mértékét a 
hatályos közmővelıdési rendeletben foglaltakra, a Kht alapító okiratában jelölt feladatok 
ellátására figyelemmel kell megállapítani. Ennek érdekében a Kht - a korábbi évek 



 7 

gyakorlatának megfelelıen - készítse el feladat és  pénzügyi tervét, melynek ismeretében  a 
támogatási összegre a Pénzügyi és Gazdasági Bizottság tegyen javaslatot. 
  
8./ Felújítás, beruházás, felhalmozás 
 
- A tervezéskor figyelemmel kell lenni a befogadott pályázatokra, a támogatott és 
megvalósítás alatt álló pályázatok esetleges áthúzódó kiadásaira, illetve bevételeire, a 
szükséges önerı biztosítására. 
- A 2011-évi pályázati lehetıségek figyelemmel kisérésekor kiemelt helyen kell szerepeltetni 
a bentlakásos idısek otthona építéséhez történı forrásszerzést, valamint a település 
közbiztonságának javítását szolgáló pályázati lehetıségeket.  
- Új célkitőzésként kell szerepeltetni a közösségi komposztáló létesítését, a feltételek megléte 
esetén megvalósításának támogatására pályázatot kell benyújtani. Keresni kell a lehetıségét a 
Rónai tér 5. szám alatti, úgynevezett volt idısek klubja ingatlan felújításának az 
állagmegóvás, a településkép javítása érdekében. 
- Tervezni kell a felhalmozási hiteltörlesztéseket. 
 
9./ Bevételek tervezése 
 
9./a. Az Intézmények mőködési bevételeinek tervezését megelızıen történjen elıterjesztés az 
árak és díjak megállapítására inflációt követı mértékben,  az intézményekben folyó étkeztetés 
díjának megállapítására - a szolgáltató általi változtatási igény esetén.  
9/b. A helyi adó bevételek tervezéséhez át kell tekinteni a helyi adó rendeleteket, úgy, hogy a 
döntés a tervezés idıszakára rendelkezésre álljon. A bevételek növelése érdekében történjen 
elıterjesztés az iparőzési adó mértékének növelésére.  
9./c. A bevételek növelése érdekében minden, mőködést támogató pályázati lehetıséggel élni 
kell. 
9./d. A társulásokban résztvevı önkormányzatok feladatellátáshoz történı hozzájárulását 
támogatás értékő mőködési bevételként kell tervezni. 
9./e. Az önkormányzat tulajdonában lévı építési telkek hasznosítását kell szorgalmazni, 
bérbeadás, vagy értékesítés útján. 
 
10./ A Cigány kisebbségi önkormányzat támogatását a képviselı-testület, tekintettel a 
várható jelentıs mértékő forráshiányra, 2011. évben nem tudja felvállalni. 
 
11./ Legalább 2 millió Ft általános tartalékot  kell képezni, és céltartalékot szükséges jelölni 
a közfoglalkoztatási pályázatokhoz szükséges önerıre.  
 
12./ Az elıkészítésre, a tervezési feladatok elvégzésére készüljön ütemterv. Az ütemterv 
összeállításánál tekintettel kell lenni arra, hogy a szennyvíz-üzemeltetési és az oktatási 
társulások költségvetésének tervezéséhez a szükséges egyeztetéseket el kell végezni, illetve a 
döntéseket az érintettek úgy hozzák meg, hogy a Szentistváni Önkormányzat 
költségvetésének határidıben történı elfogadását az ne akadályozza. 
 
13./ A 2011. évi költségvetés tervezésénél figyelemmel kell lenni a 2010. év lezárásával 
összefüggésben keletkezett kötelezettségekre és követelésekre. 
 
A képviselı-testület felkéri polgármesterét, jegyzıjét és az intézmények vezetıit, hogy a 
költségvetési javaslatot a koncepció alapján készítsék el.  
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Határidı: értelemszerően 
Felelıs: Koncz József polgármester és a tervezésben résztvevık. 
 
 
3./ Tárgy: Indítványok, javaslatok 
 

a./ Javaslat az óvoda alapító okiratának módosítására 
Elıterjesztı: Koncz József polgármester 

 
(Az elıterjesztés szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Koncz József polgármester szóbeli kiegészítést nem kíván tenni. 
 
Vélemény, javaslat nem hangzott el, ezért Koncz József polgármester szavazást 
kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı határozatát: 
 
Szentistván Nagyközségi Önkormányzat képviselı-testületének 
91/2010. (XI.26.) számú határozata 
 
Tárgy: A Szentistváni Napközi Otthonos Óvoda alapító okiratának módosítása 
 
Szentistván nagyközség képviselı-testülete alapítói jogkörében eljárva a Szentistváni Napközi 
Otthonos Óvoda alapító okiratát 2010. december 1. napjától az alábbiak szerint módosítja. 
 

1.) Az alapító okirat „Típus szerinti besorolása” cím és a hozzá tartozó rendelkezések 
helyébe a következı rendelkezés lép: 

 
„Besorolása: 
- Gazdálkodási jogköre:   önállóan mőködı költségvetési szerv, 
      mely elıirányzatai felett teljes jogkörrel  
      rendelkezik. 
 
- Pénzügyi-gazdasági feladatait 
ellátó költségvetési szerv:   Szentistván nagyközség Polgármesteri Hivatala 
      3418 Szentistván, Széchenyi u. 10. 
 

2.) Az alapító okirat „Mőködése” cím a következı új francia bekezdéssel egészül ki: 
 
„- Az óvoda felveheti azt a körzetében lakó gyermeket is, aki a harmadik életévét a felvételtıl 
számított fél éven belül betölti, feltéve, hogy minden, a felvételi körzetében lakóhellyel, 
ennek hiányában tartózkodási hellyel rendelkezı három éves és annál idısebb gyermek óvoda 
felvételi kérelme teljesíthetı.” 
 
A képviselı-testület felhatalmazza polgármesterét a szükséges intézkedések megtételére. 
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Határidı: azonnal 
Felelıs: Koncz József polgármester 
 
 

b./ Tárgy: Szentistváni Napközi Otthonos Óvoda és Tagóvoda 2009/2010. nevelési 
évrıl szóló Minıségirányítási Program értékelése. 
Elıterjesztı: Koncz József polgármester 

 
(Az elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Koncz József polgármester az elıterjesztéssel kapcsolatban szóbeli kiegészítést nem kíván 
tenni. 
 
Vélemény, javaslat nem hangzott el, így Koncz József polgármester szavazást 
kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı határozatát: 
 
Szentistván Nagyközség Önkormányzata képviselı-testületének  
92/2010. (XI.26.) számú határozata 
 
Tárgy:  Szentistváni Napközi Otthonos Óvoda és Tagóvoda 2009/2010. nevelési évrıl szóló 
Minıségirányítási Programjának értékelése. 
 
Szentistván nagyközség Önkormányzat Képviselı-testülete a Közoktatásról szóló 1993. évi 
LXXIX. törvény 40§. (11) bekezdésében és a Dél-borsodi Alapfokú Iskola-fenntartó Társulás 
társulási megállapodásában foglaltak alapján, jóváhagyja a Szentistváni Napközi Otthonos 
Óvoda és Tagóvoda 2009/2010. nevelési évrıl szóló Minıségirányítási Programjának 
értékelését. 
 
A képviselı-testület elfogadja a nevelıtestület és a szülık értékelését, a színvonalas munkáért 
köszönetét fejezi ki az intézmény vezetésének és valamennyi munkavállalójának. Felhívja az 
intézmény vezetıjének figyelmét a munka színvonalának további emelését segítı vélemények 
megfontolására, további hasznosítására. 
 
A képviselı-testület felkéri Koncz József polgármestert, hogy gondoskodjon az értékelés 
Szentistván nagyközségi Önkormányzat honlapján történı közzétételérıl, a társulásban 
résztvevı önkormányzatok tájékoztatásáról. 
 
Határidı: folyamatos és értelem szerint 
Felelıs: Galambos Lajosné intézményvezetı és Koncz József polgármester 
 
Koncz József polgármester 10 perc szünetet rendelt el. 
 
Szünet után. 
 
 c./ Tárgy:  Bükki Nemzeti Park természetvédelmi célú ingatlanvásárlási ügye 
 Elıterjesztı: Koncz József polgármester – szóbeli elıterjesztés 
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Koncz József polgármester emlékezteti a jelenlévıket, hogy 2010. májusban a Bükki Nemzeti 
Park Igazgatósága és Szentistván nagyközség Önkormányzata között létrejött egy adásvételi 
elıszerzıdés a Borsodi Mezıség területén lévı ingatlanok vásárlására vonatkozóan. Ebben 
foglalt határidı 2010. december 15-én lejár. A Igazgatóság azzal a kéréssel kereste meg az 
önkormányzatot, hogy a vízjogi engedély kiadásának elhúzódása miatt nem sikerült a 
pályázatot beadniuk, de továbbra is fenntartják vételi szándékukat. Kérik a szerzıdés 
teljesítési határidejét 2011. július 31-re módosítani. Kéri a képviselı-testület állásfoglalását. 
 
Vélemény, javaslat nem hangzott el, ezért Koncz József polgármester szavazást 
kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı határozatát: 
 
Szentistván nagyközség Önkormányzata képviselı-testületének 
93/2010. (XI.26.) számú határozata 
 
Tárgy:  Bükki Nemzeti Park természetvédelmi célú ingatlanvásárlási szándék elıszerzıdés 
módosítása 
 
Szentistván nagyközség képviselı-testülete megtárgyalta a Bükki Nemzeti Park 
Igazgatóságának kérelmét. Egyetért azzal, hogy az adásvételi elıszerzıdés 4. pontjában 
meghatározott teljesítési határidı 2011. július 31-re módosuljon. 
Felkéri polgármesterét a módosító szerzıdés aláírására és a további szükséges intézkedések 
megtételére. 
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: Koncz József polgármester 
 
 

d.) Tárgy: Szerencsi Árpád rendır alezredes a Mezıkövesdi Rendırkapitányság 
kapitányságvezetıi kinevezéséhez elızetes hozzájárulás kérése 

 Elıterjesztı: Koncz József polgármester – szóbeli elıterjesztés 
 
Koncz József polgármester elmondja, hogy a Mezıkövesdi Rendırkapitányság 
kapitányságvezetıi beosztásának betöltésére pályázatot írt ki a BAZ megyei Rendır-
fıkapitányság vezetıje. A bírálat után Szerencsi Árpád r. alezredest találta a 
legalkalmasabbnak a beosztás ellátására. A fıkapitányság levele alapján röviden ismerteti 
Szerencsi Árpád képesítéseit. Kéri a képviselı-testület véleményét a kinevezéssel 
kapcsolatban. 
 
Vélemény, javaslat nem hangzott el, ezért Koncz József polgármester szavazást 
kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı határozatát: 
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Szentistván Nagyközség Önkormányzata képviselı-testületének 
94/2010. (XI.26.) számú határozata 
 
Tárgy:  Szerencsi Árpád rendır alezredes a Mezıkövesdi Rendırkapitányság 
kapitányságvezetıi kinevezéséhez elızetes hozzájárulás. 
 
Szentistván nagyközségi Önkormányzat képviselı-testülete a – a Rendırségrıl szóló 1994. 
évi XXXIV. törvény 8. § (2) bekezdésében foglaltak alapján – elızetesen hozzájárul 
Szerencsi Árpád rendır alezredes kinevezéséhez. 
Felkéri polgármesterét, hogy a határozatról értesítse a BAZ. megyei Rendır-fıkapitányság 
vezetıjét. 
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: Koncz József polgármester 
 
 
 e.) Tárgy: Az önkormányzat 2011. évi ellenırzési tervének jóváhagyása 
 Elıterjesztı: Koncz József polgármester 
 
(Az elıterjesztés szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Koncz József polgármester szóbeli kiegészítést az elıterjesztéssel kapcsolatban nem kíván 
tenni. 
 
Vélemény, javaslat nem hangzott el, ezért Koncz József polgármester szavazást 
kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı határozatát: 
 
Szentistván nagyközség Önkormányzata képviselı-testületének 
95/2010.(XI.26.) számú határozata 
 
Tárgy:  Az önkormányzat 2011. évi ellenırzési tervének jóváhagyása. 
 

1.) A képviselı-testület a melléklet szerinti tartalommal jóváhagyja az Önkormányzat 
2011. évi ellenırzési tervét. 

 
Határidı: értelemszerően 
Felelıs: Tóth Imréné dr. jegyzı 
         95/2010.(XI.26.) sz. határozat melléklete 
 
 Az ellenırzött szerv megnevezés Az 

ellenırzés 
ideje és 
ellenıri 
kapacitás 

Ellenırizendı 
idıszak 

Az ellenırzés 
tárgya, célja 

Az 
ellenırzés 
módszere 

1. Szentistván 
nagyközség 
Önkormányzata 

Polgármesteri 
Hivatal 

2011. 
január 
8 nap 

2009-2010. 
év 

közbeszerzés 
ellenırzése, 
célvizsgálat 

rendszer-
ellenırzés 
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 f.) Tárgy: polgármesteri tájékoztatás 
 
Koncz József polgármester tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a mai nap folyamán Kistérségi 
Társulási Tanács ülésen vett részt, ahol megválasztották a pénzügyi bizottság elnökének. 
Emlékezteti a testület tagjait, hogy az elmúlt ülésen már szólt arról a díjtételrıl, amelyet a 
Remondis Kft. küldött az önkormányzatnak a 2011. évi szemétszállítási díjakról. Ennek 
kapcsán került sor egy meghallgatásra Mezıkövesden a Kft. vezetıjével. Elmondja, hogy a 
jegyzı asszony egy levelet küldött a cég vezetıjének, megkifogásolva az árképzéssel 
kapcsolatos számításaikat. A cég vezetıje a magas árat azzal indokolja, hogy rekultivációs 
alapot kell képeznie. A díj elfogadásáról ez évben döntenie kell a képviselı-testületnek, ezért 
kezdeményeztek a következı napokban tartandó újabb megbeszélést. Tájékoztatja a 
jelenlévıket, hogy beszélgetést folytatott a Szent Király Szövetség elnökével a nyári 
programsorozatról, amely Szentkirályszabadján kerül megrendezésre 2011. augusztus 12-13. 
napján. Korábban szóba került a matyó lakodalom megrendezésének idıpontjaként az 
augusztus 20-a is, de a hagyományırzı asszonyok kérését figyelembe véve, több egyeztetés 
után kéri a testület állásfoglalását a 2011. július 30-i idıpontra. 
 

Állásfoglalás: a képviselı-testület vita nélkül, egyhangúlag egyetértett azzal a 
javaslattal, mely szerint a matyó lakodalom megrendezésének idıpontja 2011. július 
30.  

 
Képviselıi hozzászólások 
 
Ördög Jakab képviselı egyetért a Remondis Kft.-vel való további tárgyalással, mert a 
szemétszállítási díj mértékének növekedése elviselhetetlenné válik. 
 
Dobóné Koncz Judit képviselı elmondja, hogy több lakos fordult hozzá a Fazekas és 
Damjanich utcából a belvíz okozta problémák miatt. A lakótársak köszönetét tolmácsolja a 
polgármester úr részére, egyrészt a Felszabadulás út környékén lévı árkok karbantartása, 
másrészt a temetıben kialakult rend miatt. A Máltai Szeretetszolgálat tagjaként kéri a 
képviselık anyagi segítségét abban, hogy egy erdélyi iskolában tanuló 12 magyar diák az 
anyanyelvén tanulhasson tovább.  
 
Kampel Lászlóné képviselı elmondja, hogy a lakosságtól kérés érkezett hozzá, arra 
vonatkozóan, hogy a Jókai úton nagy mezıgazdasági jármővek, traktorok ekével felszerelve 
közlekednek és veszélyeztetik a gyalogos forgalmat. Az a kérdése, hogy ebben az utcában 
lehet-e korlátozni táblával a forgalmat, esetleg kitiltani a nagy teherautókat, mezıgazdasági 
jármőveket. Érkezett hozzá olyan kérés is, hogy a Jókai utcában lévı ingatlan tulajdonosa 
évek óta összegyőjti az építési törmeléket, kicserélt ablakokat és már megjelentek az egerek, 
patkányok. Fel lehet-e szólítani az illetıt, hogy tegyen rendet az ingatlana területén.  
 
Aranyosi Imre képviselıhöz is érkezett lakossági jelzés. Templomba járó személy jelezte felé, 
hogy a plébános úr a szentistváni lakosságot más lelkő embereknek nevezte. Indoka az, hogy 
a mezıkeresztesi emberek győjtöttek adományt az iszapkárosultaknak, de a szentistvániak 
nem. Kikéri magának ezt a kijelentést, milyen jogon általánosítja az embereket. Úgy gondolja, 
hogy a plébános úr nem pásztora, hanem a farkasa a településnek. A meghívások ellenére nem 
jelenik meg a község rendezvényein, nem él együtt a faluval. Személyesen már többször is 
elbeszélgetett az atyával, de az az érzése, hogy változtatni kell ezen a helyzeten. 
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Kiss Lajos képviselı érdeklıdik, hogy hogyan fog megváltozni a közmunka program, lesz-e 
lehetıség még családosok foglalkoztatására a télen. 
 
Koncz József polgármester megköszöni a jókívánságokat. Válaszában elmondja, hogy a 
napokban igyekezett sokat foglalkozni a víz okozta problémákkal. Készülve a csapadékos 
idıre a közcélú munkások megtisztították a lefolyó árkokat, mindent megtettek amit jelenleg 
lehetett. Egyetért azzal, hogy a Jókai utca nagyon szők, de több ilyen utca is van a 
településen, mindegyikhez nem lehet korlátozó táblát kitenni. A jármő vezetıjének kellene 
felismerni a helyzetet és nem ezeken az utcákban közlekedni. Aranyosi Imre felvetésére 
elmondja, hogy szándékában van a plébános úrral elbeszélgetni és természetesen az volna a 
jó, ha együtt tudna élni a faluval. Kérdezi, hogy egyetért-e a képviselı-testület azzal, hogy a 
korábbi megszokott módon a lakosságot tájékoztassa a testületi ülésen elhangzottakról. 
Jelenleg két dolgot szeretne kihangsúlyozni a tájékoztatóban. Egyik a matyó lakodalom 
költsége, mert még mindig nincs tisztában a lakosság azzal, hogy ez milyen minimális 
költséggel jár. A másik a szemétlerakás, a zöldhulladék lerakásának felfüggesztése. Tavaszig 
majd kidolgozásra kerül egy állásfoglalás ezzel kapcsolatban, de addig büntetés jár 
szemétlerakásért. Mivel mindenkinek nincs Falu-tv adás a lakásban, javaslata, hogy 
szólólapon is tájékoztassák errıl a lakosságot. 
 

A képviselı-testület egyhangúlag egyetért Koncz József polgármester javaslataival. 
 
Tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a Felszabadulás úton és az ún. „kotró gödörben” 
felgallyalásra kerültek a fák, valamint a sportpályán is van 3 elkorhadt fa, amit ki kell vágni. 
A CKÖ vezetıje van megbízva, hogy a kisebbség között kerüljön szétosztásra ez a 
famennyiség. Kiss Lajos képviselı kérdésére válaszolva ismerteti, hogy valóban megváltozik 
a közcélú munkások foglalkoztatása. Csak a novemberi hónap volt, amikor nagy létszámú 
csoportot tudott az önkormányzat foglalkoztatni, mert a finanszírozási keret leszőkült és 
decemberre már kevesen maradhatnak. 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nem érkezett a képviselı-testület zárt ülésen folytatta 
munkáját. 
 

kmf. 
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